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Oœwiadczenie skierowane do minister nauki i szkolnictwa wy¿szego Barbary Kudryckiej

Szanowna Pani Minister!
W zwi¹zku z likwidacj¹ kierunków na uczelniach prywatnych maj¹cych siedzibê lub filie na terenie

Œl¹ska, a tak¿e na terenie ca³ej Polski, uprzejmie proszê Pani¹ Minister o zapoznanie siê z przedstawio-
nym przeze mnie problemem.

Na pocz¹tku wrzeœnia tego roku rozpoczê³a siê niespodziewana likwidacja kierunków na jednej
z uczelni prywatnych, która nie dosta³a akredytacji Ministerstwa Nauki i Szkolnictwa Wy¿szego na ich
prowadzenie. Zaczêto równie¿ likwidowaæ kierunki, które zdaniem uczelni po dwóch, trzech latach sta³y
siê nierentowne.

Nie chodzi mi w tej sytuacji o zasadnoœæ decyzji ministerstwa w sprawie akredytacji, ale o dzia³ania
uczelni w stosunku do studentów. Z informacji przez nich przekazanych wynika, ¿e uczelnia udziela im
„zdawkowej” pomocy. Dochodzi równie¿ do pewnej formy szanta¿u. Na studentach wymusza siê podpi-
sanie dokumentów potwierdzaj¹cych dobrowoln¹ rezygnacjê ze studiów w zamian za wydanie indeksu
i dokumentów niezbêdnych do przeniesienia siê na inn¹ uczelniê. Z relacji studentów wynika, ¿e zmu-
sza siê ich tak¿e, w wypadku gdy uczelnia sama rezygnuje z prowadzenia kierunku, do zap³acenia za ca-
³y semestr, w którym ju¿ nie bêd¹ pobierali nauki.

M³odzi ludzie i tak ju¿ nara¿eni zostali na znaczne dodatkowe wydatki zwi¹zane z koniecznoœci¹
przeniesienia siê na inne uczelnie. Ich by³a szko³a nie chce wzi¹æ ¿adnej odpowiedzialnoœci za poniesio-
ne przez nich koszty. W efekcie dochodzi do sytuacji, w której to studenci ponosz¹ wiêkszoœæ konsek-
wencji wynikaj¹cych z faktu, ¿e uczelnia nie ma odpowiedniej kadry dydaktycznej potrzebnej do
nadawania wy¿szych tytu³ów (do zapewnienia mo¿liwoœci uzyskania tych tytu³ów zobligowa³a siê, za-
wieraj¹c ze studentami umowê).

Dlatego chcia³bym zapytaæ, czy istniej¹ jakiekolwiek przepisy prawne, które chroni³yby studenta
w takich sytuacjach? Czy mo¿liwe jest na³o¿enie kar pieniê¿nych na nieuczciwe uczelnie, czy te¿ stu-
dentom pozostaje jedynie dochodzenie swych praw na drodze s¹dowej? Jak wobec opisanego przeze
mnie swoistego szanta¿u maj¹ siê zachowaæ studenci?

Dziêkujê Pani Minister za przyjrzenie siê sprawie.

Z wyrazamo szacunku
Antoni Motyczka




